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علیرضا حقیقی بعد از غیبت در سـه بازی دوسـتانه نسـاجی سـرانجام در دیدار با 
ذوب آهـن بـه چهارچـوب دروازه تیـم مازنـی برگشـت. در ایـن بـازی دوسـتانه که در 
استادیوم کارگران تهران برگزار شد، شاگردان مهدی تارتار با نتیجه 2 بر یک پیروز 
شـدند. علیرضـا حقیقـی سـومین فصـل حضـور در تیـم نسـاجی را تجربـه می کنـد. 
او فصـل گذشـته در جـام حذفـی نمایـش درخشـانی داشـت و بـا دریافـت یـک گل 
در 5 بـازی، یکـی از ارکان قهرمانـی تیـم مازنـی در جـام حذفـی بعـد از 63 سـال بـود.

اردوی آماده ســازی تراکتــور در کمــپ گرین پــارک ترکیــه از 25 تیرمــاه آغاز 
شــده و تمرینــات منظمــی در شــرایط آب و هوای مطلوب برگزار می شــود. 
کاظــم محمــودی مدیر تیــم فوتبال تراکتور می گوید: »خدا را شــکر در این 
دیدارها پیروز شدیم و تلاش می کنیم به آن آمادگی مطلوب دست یابیم. 
چنــد بازیکــن جدیــد در این اردو به تیم اضافه شــده اند که خوشــبختانه از 

نظر میزان آمادگی در شــرایط مناســبی قــرار دارند.«

کاظم محمودی:علیرضا حقیقی

شرایط اردوی تراکتور بسیار مطلوب استبازگشت به چهار چوب

قاســمی نژاد پــس از جدایی از اســتقلال، امــروز با عقد قراردادی رســمی 
بــه گل گهــر پیوســت. او با اســتقبال هم تیمی هایش نیز مواجه شــد. آنها 
بــا تشــکیل یــک تونــل وحشــت، بازگشــت قاســمی نژاد را بــه او تبریــک 
گفتنــد کــه البتــه ایــن مراســم خالــی از خشــونت نبــود و او زیــر مشــت و 
لگد هــای دوســتانه هم تیمی هایــش، یــک بــار دیگــر کار زیر نظــر امیــر 

قلعه نویــی را آغــاز کــرد.

امین قاسمی نژاد

در تونل وحشت

لیگ برتر بیست و دوم در حالی از 
۲۰ مــرداد آغاز می شــود کــه اقبال 
تیم هــای لیــگ برتــری بــه ســمت 
خارجی هــا بیشــتر شــده و تیم هــا 
گرایــش بیشــتری بــه تقویت خود 
بــا مربیــان و بازیکنــان خارجــی 
دارنــد. در طــول فصــل گذشــته 
هــم ایــن بازیکنان خارجــی بودند 
کــه بخصــوص در فــاز تهاجمــی 
توانســتند گل هــای بیشــتری را به 
نســبت بازیکنــان ایرانــی بــه ثمــر 
برســانند. نگاهی به ادوار گذشته 
لیــگ برتــر ایــران نشــان می دهــد 
که تیم های ایرانی تمایل بســیاری 
بــه جــذب بازیکنان از کشــورهای 
برزیل، نیجریه، عراق و ارمنســتان 
دارنــد. در ایــن بیــن پرســپولیس، 
استقلال، سپاهان، تراکتور، فولاد 
و ذوب آهن بیشترین استفاده را از 
خارجی هــا برده اند که در ادامه به 
بررســی جزئیــات آن می پردازیــم.

پرســپولیس در میــان تیم هــای 
لیــگ برتــری بیشــترین بازیکــن 
خارجــی را از زمــان تأســیس لیــگ 
برتر ایران داشــته است. استقلال 
بــا ۵۲ بازیکــن خارجــی در رتبــه 
دوم اســت و ســپاهان در رتبــه 
ســوم بیشــترین مصــرف کننــده 
خارجی هــا قــرار دارد. تیــم  هوادار 
کــه چنــد ســالی از تأســیس آن 
می گــذرد، تا به حــال هیچ بازیکن 
خارجــی را بــه خدمــت نگرفتــه 
اســت. آلومینیــوم اراک هــم در 
ایــن ســال ها فقــط یــک بازیکــن 
خارجــی را به خدمت گرفته و روی 
خوبــی بــه غیــر ایرانی هــان نشــان 

نمی دهــد.
نکتــه جالــب توجــه در ایــن آمــار، 
محبوبیت ویژه برزیلی ها در ایران 
اســت. رتبــه نخســت بیشــترین 
تعداد بازیکنان خارجی متعلق به 
بازیکنــان برزیلی اســت. عراقی ها 
محبوب تریــن بازیکنان آســیایی، 
یــن  ب تر محبو نی ها  رمنســتا ا
بازیکنــان اروپایــی و نیجریه ای هــا 
محبوب تریــن بازیکنــان آفریقایی 
در میــان تیم های لیــگ برتر ایران 

هســتند.
در مجمــوع ۱۶ تیم لیگ  برتری در 
طول ۲۲ سال سپری شده از لیگ 
برتــر ایران، ۱۰۶ بازیکن را از برزیل 
بــه خدمــت گرفته اند کــه برخی از 
آنهــا حتــی به اندازه انگشــتان یک 
دســت هم برای تیم هــای خود به 
میدان نرفته اند. البته آمار و ارقام 
نشــان می دهد کیفیــت بازیکنان 
خارجی به نسبت سالیان گذشته 
بهتر شــده و آنها سهم بیشتری در 

موفقیت تیم هــای خود دارند.
البتــه آمــار و ارقــام ارائــه شــده 
نشــان می دهد، بازیکنــان برزیلی 
یر  بــه لژیونرهــای ســا نســبت 
کشــورها که بــه لیگ برتــر فوتبال 
ایــران آمده انــد از نظرفنــی بــرای 
تیم هــای تحــت قــرارداد کارایــی 
بیشــتری داشــته اند، موضوعــی 
کــه می توانــد ما را به پاســخ اصرار 
مربیان به اســتفاده هرچه بیشتر 
از بازیکنــان برزیلی هر چند درجه 
دو و ســه برســاند. البتــه در ایــن 
میان هم معدود بازیکنان برزیلی 
بوده انــد کــه از ســطح مطلوبــی 
برخــوردار نبودنــد و به ایــران آمده 
و بــا کمتریــن بازی بــرای تیم مورد 
نظر بیشترین دستمزد را دریافت 

کرده انــد.

باشگاه مس کرمان: 

هیچ وقت با گل گهر 
مشکلی نداشتیم

باشگاه صنعت نفت: 

با تفنگ بادی به 
جنگ »ژ 3« رفته ایم

هواداران و مردم 
خونگرم آبادان 

هم باید کمی 
صبوری کنند و این 
تیم را مثل همیشه 
حمایت کنند تا این 
تیم مثل همیشه 

بتواند از انرژی 
مثبتی که می گیرد 

بدرخشد

امیـن کاظمیـان هافبـک مـس کرمـان 
برایـن بـاور اسـت کـه تقابـل بـا نفـت 
نخسـت  هفتـه  ر  د ن  سـلیما مسجد
رقابت هـا قرعه مناسـبی بـرای کرمانی ها 

محسـوب می شـود.
تجربه کار با فرزاد حسین خانی را 

چگونه ارزیابی می کنید؟
مـن دو سـال بـا فـرزاد حسـین خانی کار 
کـردم. از زمانـی کـه مـس در لیـگ یـک 
بـود بـا ایشـان بـودم. از نظـر مـن او یکـی 

از مربیـان جـوان و بادانـش فوتبـال ایـران 
اسـت. تجربـه کار بـا مربیـان زیـادی را 
دارم. امـا حسـین خانی از جملـه مربیانـی 
اسـت کـه قـدرت مدیریـت زیـادی دارد و 
شـما طـی چنـد سـال آینـده از او بیشـتر 

می شـنوید.
تمرینات چگونه پیش می رود؟

تمرینـات مـا حـدود 4 هفتـه پیـش آغـاز 
شـد. سـه هفتـه بدنسـازی پرفشـار را 
پشـت سرگذاشـتیم. الان هـم درحـال 
برگـزاری بازی هـای تدارکاتی هسـتیم. در 
ایـن مـدت بـا پرسـپولیس و گل گهـر بـازی 
کردیـم کـه نتایـج خوبـی کسـب کردیـم.

به بازی با گل گهر اشاره کردی. چه 
شد که آن حواشی پیش آمد؟

فـرزاد حسـین خانی و امیـر قلعه نویـی 
ماننـد شـاگرد و اسـتاد هسـتند. بنابرایـن 
هیـچ گونـه مشـکلی بـا یکدیگـر ندارنـد. 
مشـکل اصلـی در آن مسـابقه را داور بـه 
وجـود آورد چـرا کـه داور اهـل سـیرجان 
بـود و نمی خواسـت مقابـل تیـم شـهرش 
شـرمنده شـود. وگرنه هیچ گونه مشکلی 
بیـن اعضـا و نیمکـت دو تیـم بـه وجـود 

نیامـد.
در هفته اول با نفت مسجد 

سلیمان مصاف می کنید.

 قرعـه مـا در هفتـه نخسـت لیـگ برتـر
و  بـه تیم هـای دیگـر  نسـبت 

هم اسـتانی هایمان بهتـر 
اسـت چـرا کـه بـا کسـب 

نتیجـه خـوب در ایـن بـازی 
مسـابقات را پرقـدرت اسـتارت 

می زنیم. همان طور که می دانید سه هفته 
اول مسـابقات بسـیار حسـاس اسـت چـرا 
کـه تیم هـا تـازه از بدنسـازی خارج شـده اند 
و از نظـر آنالیـز بـازی شـناخت چندانـی 
ندارند. بنابراین این قرعه در بازی نخست 
مسابقات به ما کمک می کند تا به اهدافی 
کـه برنامه ریـزی کردیـم، دسـت پیدا کنیم.

امین کاظمیان: 

 داور 
مقصر بود

امیررضا همایون
روزنامه نگار

احمد پارو عضو هیأت مدیره باشگاه 
صنعــت نفــت آبــادان درباره شــرایط 
تیمــش می گویــد: »فکــر می کنم بعد 
از اردوی بروجــن، تیــم شــرایط خوبی 
دارد. الان تیــم از نظــر تاکتیکــی در 
حــال بازســازی اســت و بــرای فصــل 
جدید آماده می شود. به نظرم اردوی 
تهــران آخرین اردو پیش فصل باشــد 
کــه تیــم بــرای فصــل جدیــد حاضــر 
می شــود. تیــم تغییراتی کرده اســت. 
از کادر فنــی تــا بازیکنــان نیاز به زمان 
دارنــد تــا هماهنگــی بیشــتری پیــدا 
کننــد. بخــش عمــده ای از ایــن زمــان 
شاید در بحث مسابقات اتفاق بیفتد 
و بایســتی بــه بازیکنــان و کادرفنــی 
کمــک کنیــم. از طرفــی هــواداران 
و مــردم خونگــرم آبــادان هــم بایــد 
کمــی صبــوری کننــد و ایــن تیــم را 
مثــل همیشــه حمایــت کننــد تــا این 
تیــم مثــل همیشــه بتوانــد از انــرژی 
مثبتــی کــه می گیــرد بدرخشــد.« او 
دربــاره نقــل و انتقــالات باشــگاهش 
اینطــور می گویــد: »یــادم اســت چند 
ســال قبل آقــای پیروانــی مثال خوبی 
در ایــن مــورد زد، مــا بــا اســلحه بادی 
بــه جنــگ »ژ 3« می رویــم. الان 
دقیقــاً همیــن اتفــاق افتــاده اســت. 

الان بعضــی باشــگاه ها ارقــام کلان 
میلیــاردی از 3۰۰ تــا ۵۰۰ میلیــارد 
تومــان هزینه می کنند. باشــگاه نفت 
در واقــع بــا یــک پنجــم ایــن بودجــه 
کار می کنــد. قطعــاً هــر چقــدر پــول 
بدهیــد  آش می خوریــد. بنابراین فکر 
می کنــم باشــگاه نفت یک مقــدار در 
خصــوص بحث بودجه مشــکل دارد 
و ان شــاءالله حــل می شــود. ولــی مــا 
بــا همــان بودجــه ای کــه بــه باشــگاه 
تخصیص داده شــده، ســرمربی تیم 
را انتخــاب می کنیــم. امیدواریــم بــا 
کمــک بازیکنان بتوانیم نقیصه مالی 
را تا حدودی حل کنیم.« پارو پیرامون 
آخرین شرایط ورزشگاه تختی آبادان 
و ایراداتی که برای میزبانی مسابقات 
در آن گرفته شده می گوید: »تدبیری 
بــرای ورزشــگاه تختــی آبــادان دیــده 
شــده اســت، اگــر در واقــع ســازمان 
لیــگ همــکاری کنــد. از نظــر جایــگاه 
تماشــاگران در ضلــع غربی مشــکلی 
 VIP نداریــم. فقــط مشــکل جایــگاه
ضلع غربی است که من فکر می کنم 
کارش شــروع شــده اســت و در ادامه 
کار، اگــر ســازمان لیگ بــا ما همکاری 
کنــد می توانیــم از ســاختمان های 

دیگــر اســتفاده کنیــم.«

با اینکه بازی با گل گهر تدارکاتی بود اما 
پیامدهــای حواشــی آن بــازی نیمه کاره 
همچنــان ادامــه دارد. حجــت جهرمــی 
مدیــر باشــگاه در ایــن بــاره می گویــد: 
»بــا گل گهــر بــازی خوبــی انجــام دادیــم 
و از نظــر کیفیــت دیــدار خوبــی بــرای 
مــا بــود. همــه چیــز خــوب پیــش رفــت 
و فقــط مشــکل اصلــی داوری مســابقه 
بــود. داور ایــن دیــدار در ســطح لیــگ 
برتر نبود و بومی سیرجان بود. قضاوت 
ضعیــف داور باعث شــد اتفاقات خوبی 
رقــم نخــورد. نیمکــت دو تیــم درگیــری 
لفظــی پیــدا کردنــد امــا حســین خانی و 
قلعه نویــی اصلاً در ایــن درگیری دخیل 
نبودنــد. همه این حواشــی درباره بحث 
داوری بــود. خطــای داور باعث به وجود 
آمدن این حاشــیه شــد. پس از تصمیم 
داور، آقــای حســین خانی او را صــدا زد و 
گفــت خواهش می کنــم جوری قضاوت 
کــن کــه بــازی بــه  هــم نریــزد. همیــن 
صحبــت باعــث شــد نیمکــت حریــف 
بــه ســمت نیمکــت مــا آمــد و درگیــری 
لفظــی شــکل گرفــت. در همیــن حیــن 
بازیکنــان گل گهر بــه داخل زمین رفتند 
و دقیقــه ۸۷ بــازی جــو خــراب شــد.« 
او مدعــی اســت کــه هیــچ مشــکلی بــا 
تیــم هــم استانی شــان ندارنــد: »ارتباط 

بــدی بــا گل گهــر نداریــم. ایــن فوتبــال 
اســت و ممکــن اســت بیــن هــواداران 
حساســیت هایی وجــود داشــته باشــد. 
ارتباطــات مــا بــا مدیــران ســیرجان و 
هواداران آنها همیشه خوب بوده است 
و اثبــات حــرف مــن هــم همیــن مســأله 
اســت کــه بــه ســیرجان رفتیــم و بــا آنهــا 
بــازی دوســتانه برگزار کردیم. مشــکلی 
وجــود نــدارد و این حواشــی اتفاقی بود. 
برخی ها هم در این خصوص شــیطنت 
کردنــد و بایــد بگویــم من هیــچ دخالتی 

در ایــن مســأله نداشــتم.«
جهرمــی بــا اشــاره بــه قرعــه مســابقات 
اینطــور می گویــد: »قرعه کشــی خــوب 
بود اما چندان برای ما اهمیتی نداشت 
بــا چــه تیمــی بــازی می کنیــم. بــه ایــن 
مســائل فکــر نمی کنیم و بیشــتر تمرکز 
ما روی تیم خودمان و آمادگی بازیکنان 
اســت. اکنــون هــم در حــال پشــت ســر 
گذاشــتن اردوی تهــران هســتیم.« آنهــا 
هدفگذاری شــان را بــرای فصــل جدیــد 
مشــخص کرده اند: »شــرایط مــا اکنون 
خــوب اســت و مدیــران مــس کرمــان و 
مدیریــت باشــگاه پشــت تیم هســتند. 
فکــر نمی کنــم مشــکلی در طــول فصل 
بــرای مــا پیــش بیایــد. اتفاقــی کــه چند 
ســال پیــش برای مــان رقــم خــورد دیگر 

اتفــاق نمی افتــد. ســعی داریم تیــم را به 
ثبات برســانیم و در نهایت مس کرمان 
بــه جایگاه اصلی اش برســد. با توجه به 
کادر فنــی و بازیکنــان خوبی کــه داریم، 
امیدواریم در لیگ پیش رو نتایج خوبی 
کسب کنیم و بیشتر دنبال این هستیم 
کــه مــس کرمان را در ســال اول در لیگ 

برتــر حفــظ کنیم.«
او دربــاره فعالیــت باشــگاهش در بــازار 
نقــل و انتقــالات می گویــد: »پیــش از 
ایــن یــک اردو در کرمــان برگــزار کردیــم 
و بعــد از آن هــم از دوم مــرداد در تهــران 
اردو زدیــم و تــا نهــم بــه مــدت ۸ روز در 
تهــران می مانیــم. دیروز با پرســپولیس 
بــازی کردیــم و یــک بــازی هــم پیــش از 
آن بــا گل گهــر ســیرجان انجــام دادیــم. 
خوشــبختانه شــرایط خوبــی را داریــم 
پشــت سر می گذاریم. فردا به ایفمارک 
می رویــم و پــس از پایــان اردو بــه کرمان 
برمی گردیــم و آمــاده شــروع لیــگ برتــر 
می شــویم. کادرفنی ما چندان به دنبال 
بازیکــن مطــرح نیســت و بــر اســاس 
خواســته های تیمــی پیــش می رویــم. 
تــا شــروع فصــل دو ســه بازیکــن دیگــر 
هــم جــذب می کنیــم. به دنبــال بازیکن 
مطــرح نیســتیم و بــر اســاس نیازهــا 

بازیکــن جــذب می کنیــم.«


